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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 7. januar 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 365 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 365:
’’Ifølge Tandlægeforeningen vil implementeringen af de nye nationale kliniske 
retningslinjer på tandplejeområdet kræve, at det offentlige yder 300-800 mio. 
kr. mere i tilskud årligt, hvis brugerbetalingen skal fastholdes uændret. I lyset 
at, at regeringen har øget brugerbetalingen i flere omgange, blandt andet for at 
finansiere fængselspladser, bedes ministeren redegøre nærmere for, hvor 
meget brugerbetalingen vil stige som konsekvens af implementeringen af de 
nye nationale kliniske retningslinjer på tandplejeområdet?”

Svar:
Brugerbetalingen vil ikke stige som følge af implementeringen af de nationale 
kliniske retningslinjer, hvis de bliver fulgt af tandlægerne. Tværtimod er det min 
forventning, at flere af de borgere, der har sunde tænder og er i lav risiko for at 
få tandsygdomme, vil opleve, at de skal gå sjældnere til tandlæge og dermed 
vil få færre udgifter til tandlæge. 

Omvendt vil personer, der, uden at der er fagligt belæg herfor, måtte ønske at 
få udført fx tandrensninger hver 3. eller 6. måned få en øget egenbetaling – li-
gesom det har været tilfældet, siden regeringen for lidt over et år siden målret-
tede tilskuddet til tandrensninger, så der nu kun gives tilskud til fagligt velbe-
grundede ydelser. 

Med venlig hilsen

Nick Hækkerup /      Mette Touborg Heydenreich
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